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UTDRAG 
 
Sammanträdesdatum 

2023-03-15 

 

Utbildningsnämnden 
 
 

 
 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 23 mars 2023 
 

§ 21  

Yttrande över motion från Kristdemokraterna ”Gör en 
genomlysning av bullerproblematiken på våra skolor 
och förskolor” 

Dnr UN 2022/1050 

Handlingar 

- Motion från Fredrik Sjömar (KD) ”Gör en genomlysning av 
bullerproblematiken på våra skolor och förskolor”. 

- Förvaltningskontorets tjänsteskrivelse 2023-01-31. 

Bakgrund 

Kristdemokraterna har inkommit med en motion till kommunfullmäktige med 
syfte att föreslå kommunfullmäktige besluta om: 

1. Att Kalmar kommun tillser att det regelbundet sker bullerkontroller på 
kommunens skolor och förskolor. 

2. Att ge utbildningsförvaltningen i uppdrag att göra en genomlysning, 
där de anställda involveras, av bullerproblematiken på varje enhet och 
vad som kan göras åt den. 

Yttrande 

Yttrande över motionens punkter: 
1. Varje skola ska genomföra fysisk skyddsrond regelbundet varje år. 

Ansvaret att genomföra skyddsrond vilar på chef. Enligt 4 § AFS 
2001:1 om systematiskt arbetsmiljöarbete ska 
skyddsombud/huvudskyddsombud och berörda medarbetare ges 
möjlighet att medverka. 

 
I Kalmar kommuns arbetsmiljöprocess i verksamhetshandboken be-
skrivs i kapitel 2 exempel på moment som ska undersökas i den fysiska 
arbetsmiljön. Buller och ljudnivå är ett av dessa moment. Moment som 
ingår i det systematiska arbetsmiljöarbetet ska undersökas regelbundet. 
En mer grundlig undersökning och bedömning bör ske minst en gång 
om året. En undersökning för att identifiera brister kring buller och 
ljudnivåer kan genomföras på olika sätt. Delaktighet är en 
grundläggande förutsättning för ett lyckat arbetsmiljöarbete. Idag har 
varje skol-enhet regelbundet återkommande forum där diskussioner 
kring arbetsmiljö görs återkommande (till exempel samverkansgrupp, 
lokal skyddskommitté, arbetsplatsträffar med mera). 
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Hur man arbetar med bullerproblematiken på varje skola och förskola 
blir väldigt individuellt, då det finns många faktorer att ta hänsyn till 
utifrån de egna lokalernas fysiska förutsättningar och organisation av 
skolans arbete med elev- och barngrupper. Som exempel arbetar skolor 
och förskolor medvetet med ljudmiljön i matsalar, gemensamma ytor 
och extra med de bullrande moment som finns i undervisning i 
samtliga skolformer. Varje enhet har möjlighet att erbjuda sina anställda 
individuella hörselskydd. 

 
2. Verksamheten inom utbildningsnämndens ansvarsområde har stort 

fokus på bullerproblematiken som finns i vardagen. På skolor och 
förskolor har man regelbundna arbetsmiljömöten med syften att 
identifiera moment under dagen där gemensamt ställningstagande kring 
arbetsmoment ska begränsa sådant som kan framkalla buller. Tydliga 
förhållningssätt vid situationer där det är många barn/elever på samma 
ställe blir viktigt. Vid inköp av nya möbler samt förvaring för 
lekmaterial så ska bullerdämpande produkter vara första valet. 

 
Personal görs delaktiga i arbetet genom frekventa återkommande 
skyddsronder, hälsosamtal och enkäter kring arbetsmiljö, som sedan 
kontinuerligt följs upp i samverkansgrupp och skyddskommitté. I det 
systematiska kvalitetsarbetet ansvarar arbetslagen för att upprätta 
strukturer och organisationer på både enskild nivå, arbetslagsnivå och 
gemensam nivå. Detta syftar till att ta fram handlingsplaner för åtgärder 
på kort eller lång sikt. 

Slutsats 

Bullerkontroller genomförs med regelbundenhet i ordinarie systematiska 
arbetsmiljöarbete på kommunens skolor och förskolor. Genomförd 
undersökning i ett antal förskolor och skolor visar att personal görs delaktiga i 
arbetet genom frekventa återkommande skyddsronder, hälsosamtal och 
enkäter kring arbetsmiljö, som sedan kontinuerligt följs upp i samverkansgrupp 
och skyddskommitté. 
 
Sammanfattningsvis är motionens båda punkter omhändertagna i ordinarie 
systematiska arbetsmiljöarbete samt systematiskt kvalitetsarbete. 
 
Förvaltningskontoret föreslår utbildningsnämnden föreslå kommunfullmäktige 
besluta att utbildningsnämndens yttrande ska utgöra svar på motionen om att 
göra en genomlysning av bullerproblematiken på Kalmar kommuns skolor och 
förskolor. 

Överläggning 

Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 
1. Fredrik Sjömar (KD) föreslår att utbildningsnämnden ska bifalla motionen. 
 
2. Marie Simonsson (S) föreslår att utbildningsnämnden ska besluta i enlighet 

med förvaltningskontorets förslag. 
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Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden om utbildningsnämnden 
vill bifalla motionen eller förvaltningskontorets förslag. Hon finner att 
utbildningsnämnden bifaller förvaltningskontorets förslag. 
 
Omröstning begärs. Utbildningsnämnden godkänner följande omröstnings-
proposition: ”Den som vill bifalla förvaltningskontorets förslag röstar ja, den 
som vill bifalla motionen röstar nej”. Vid omröstningen avges 6 ja-röster och 5 
nej-röster enligt följande:  
 
Ja-röst: Bitte Gudmundsson (V), Caroline Kamnert (S), Felix Brundin (S),  
David Richardson (S), Jenny Svänero (C), Marie Simonsson (S) 
Nej-röst: Susanne Eliasson (M), Robert Norberg (M), Fredrik Sjömar (KD), 
Lotta Wahlmino (L), Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
 
Det betyder att utbildningsnämnden bifaller förvaltningskontorets förslag. 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar: 
 Kommunfullmäktige beslutar att utbildningsnämndens yttrande ska 

utgöra svar på motionen om att göra en genomlysning av 
bullerproblematiken på Kalmar kommuns skolor och förskolor. 

 
Motionen ska härmed anses vara besvarad. 

Reservationer 

Susanne Eliasson (M), Robert Norberg (M), Fredrik Sjömar (KD) och Lotta 
Wahlmino (L) reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför följande: 
 
”Arbetsmiljöverket har konstaterat att våra lärare och förskolepersonal arbetar 
i en problematisk ljudmiljö. När det gäller förskolelärare så är det hela 45% 
som inte kan samtala i normal samtalston under en fjärdedel av sin arbetsdag 
enligt Arbetsmiljöverkets undersökning från 2020. Samma myndighet har 
också konstaterat att det är vanligt att personal inom förskolan utvecklar 
hörselrelaterade problem. 
 
Kalmaralliansen betvivlar inte att våra rektorer redan idag gör ett viktigt arbete 
ute på våra skolor och förskolor för att hantera bullerproblematik. Detta arbete 
bör fortgå. Idag saknas det dock på central förvaltningsnivå en bild av hur det 
ser ut Kalmar och hur stora problemen är på våra olika enheter. Vi beklagar att 
majoriteten säger nej till att skaffa sig denna bild, för att se om det är något 
mer vi som nämnd behöver göra. Vi menar att det är väldigt märkligt att 
besvara en motion om en genomlysning, samtidigt som en bild av 
problematiken inte kan redovisas. Vi reserverar oss därför mot detta beslut.” 
 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för bifall 
till motionen. 
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Sekreterare 
 
 
 
Iréne Jonsson 

 

Justeras 
 
 
 
Marie Simonsson Lotta Wahlmino 
ordförande  

 
 



Utbildningsförvaltningen Förvaltningskontoret   
Adress Box 951, 391 29 KALMAR │ Besök Gröndalsvägen 21

Tel 0480-45 00 00 vx │ Wolfgang.Friedh@kalmar.se 

Klicka här för att ange text.

    TJÄNSTESKRIVELSE
Handläggare Datum Ärendebeteckning
Wolfgang Fridh 2023-01-31 UN 2022/1050
Tfn 0480-45 30 23

Utbildningsnämnden

Yttrande över motion från Kristdemokraterna 
”Gör en genomlysning av bullerproblematiken 
på våra skolor och förskolor”
Förslag till beslut
Utbildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar:
 Kommunfullmäktige beslutar att utbildningsnämndens yttrande ska utgöra 

svar på motionen om att göra en genomlysning av bullerproblematiken på 
Kalmar kommuns skolor och förskolor.

Motionen ska härmed anses vara besvarad.

Bakgrund
Kristdemokraterna har inkommit med en motion till kommunfullmäktige med 
syfte att föreslå kommunfullmäktige besluta om:

1. Att Kalmar kommun tillser att det regelbundet sker bullerkontroller på 
kommunens skolor och förskolor.

2. Att ge utbildningsförvaltningen i uppdrag att göra en genomlysning, 
där de anställda involveras, av bullerproblematiken på varje enhet och 
vad som kan göras åt den.

Yttrande
Yttrande över motionens punkter:

1. Varje skola ska genomföra fysisk skyddsrond regelbundet varje år. 
Ansvaret att genomföra skyddsrond vilar på chef. Enligt 4 § AFS 
2001:1 om systematiskt arbetsmiljöarbete ska 
skyddsombud/huvudskyddsombud och berörda medarbetare ges 
möjlighet att medverka.

I Kalmar kommuns arbetsmiljöprocess i verksamhetshandboken 
beskrivs i kapitel 2 exempel på moment som ska undersökas i den 
fysiska arbetsmiljön. Buller och ljudnivå är ett av dessa moment. 
Moment som ingår i det systematiska arbetsmiljöarbetet ska undersökas 
regelbundet. En mer grundlig undersökning och bedömning bör ske 
minst en gång om året. En undersökning för att identifiera brister kring 
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buller och ljudnivåer kan genomföras på olika sätt. Delaktighet är en 
grundläggande förutsättning för ett lyckat arbetsmiljöarbete. Idag har 
varje skolenhet regelbundet återkommande forum där diskussioner 
kring arbetsmiljö görs återkommande (till exempel samverkansgrupp, 
lokal skyddskommitté, arbetsplatsträffar med mera).

Hur man arbetar med bullerproblematiken på varje skola och förskola 
blir väldigt individuellt, då det finns många faktorer att ta hänsyn till 
utifrån de egna lokalernas fysiska förutsättningar och organisation av 
skolans arbete med elev- och barngrupper. Som exempel arbetar skolor 
och förskolor medvetet med ljudmiljön i matsalar, gemensamma ytor 
och extra med de bullrande moment som finns i undervisning i 
samtliga skolformer. Varje enhet har möjlighet att erbjuda sina anställda 
individuella hörselskydd.

2. Verksamheten inom utbildningsnämndens ansvarsområde har stort 
fokus på bullerproblematiken som finns i vardagen. På skolor och 
förskolor har man regelbundna arbetsmiljömöten med syften att 
identifiera moment under dagen där gemensamt ställningstagande kring 
arbetsmoment ska begränsa sådant som kan framkalla buller. Tydliga 
förhållningssätt vid situationer där det är många barn/elever på samma 
ställe blir viktigt. Vid inköp av nya möbler samt förvaring för 
lekmaterial så ska bullerdämpande produkter vara första valet.

Personal görs delaktiga i arbetet genom frekventa återkommande 
skyddsronder, hälsosamtal och enkäter kring arbetsmiljö, som sedan 
kontinuerligt följs upp i samverkansgrupp och skyddskommitté. I det 
systematiska kvalitetsarbetet ansvarar arbetslagen för att upprätta 
strukturer och organisationer på både enskild nivå, arbetslagsnivå och 
gemensam nivå. Detta syftar till att ta fram handlingsplaner för åtgärder 
på kort eller lång sikt.

Slutsats
Bullerkontroller genomförs med regelbundenhet i ordinarie systematiska 
arbetsmiljöarbete på kommunens skolor och förskolor. Genomförd 
undersökning i ett antal förskolor och skolor visar att personal görs delaktiga i 
arbetet genom frekventa återkommande skyddsronder, hälsosamtal och 
enkäter kring arbetsmiljö, som sedan kontinuerligt följs upp i samverkansgrupp 
och skyddskommitté.

Sammanfattningsvis är motionens båda punkter omhändertagna i ordinarie 
systematiska arbetsmiljöarbete samt systematiskt kvalitetsarbete.

Mats Linde Wolfgang Fridh
Förvaltningschef Planeringssekreterare
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Gör en genomlysning av 
bullerproblematiken på våra skolor och 
förskolor.  
De anställda är den viktigaste resurs som vi har i skolan och förskolan. 
Tyvärr lever de i en mycket utsatt situation när det gäller buller och många 
av dem utvecklar hörselproblem på grund av den ljudmiljö som de arbetar 
i.

Den 13 september 2022 kunde man läsa i den fackliga tidningen Läraren att fler lärare än 
byggnadsarbetare utvecklade hörselproblematik på grund av sitt jobb. En undersökning från 
Arbetsmiljöverket visar att fyra av tio lärare och barnskötare arbetar i en sådan miljö att de 
inte kan samtala i en normal samtalston minst en fjärdedel av sin arbetstid. Värst drabbade var 
de som arbetade i förskolan. Där var siffran 45% för förskollärarna och 43% för barnskötarna 
enligt Arbetsmiljöverkets undersökning från 2020. Motsvarande siffra för lärare i grundskolan 
var 38%.

En annan undersökning från Arbetsmiljöverket, Arbetsorsakade problem 2020, visade att 
lärare och barnskötare också var hårt drabbade av olika arbetsrelaterade problem. 62% av 
förskollärarna uppgav att de utvecklat någon form av arbetsrelaterat problem det senaste året 
medan siffran för grundskollärare var 46%. Ett vanligt problem var just hörselrelaterade 
problem såsom tinnitus och nedsatt hörsel. 54% av förskollärarna och 56% av barnskötarna 
som angav att de hade fått arbetsrelaterade problem det senaste året hade fått problem just 
med hörseln. För grundskollärarna var det 44%.

Enligt Miljörapporten som Socialstyrelsen och Karolinska Institutet gjorde 2009 visade det 
sig att ljudnivåer på uppemot 70 decibel är vanliga i skolor och förskolor, något som är 
jämförbart med verkstadsindustrin.

Barn kommer att låta. Det kommer man inte ifrån. Men vi som arbetsgivare har en skyldighet 
att göra vårt bästa och vidta de åtgärder som går att genomföra för att minska 
bullerproblematiken. Ett första steg är då att ta reda på hur stora problemen är hos oss i 
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Kalmar. När jag lyfte frågan om bullerproblem genom en enkel fråga på Kommunfullmäktige 
med Utbildningsnämndens ordförande Lasse Johansson (S) framkom det att vi för närvarande 
inte vet detta. Vi kristdemokrater anser därför att en genomlysning där våra anställda tydligt 
involveras är nödvändig för att se hur stora bullerproblemen är på varje enhet och vad som 
kan göras för att minska dem.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår jag att Kommunfullmäktige 
beslutar:

- Att  Kalmar kommun tillser att det regelbundet sker bullerkontroller på 
kommunens skolor och förskolor.

- Att ge Utbildningsförvaltningen i uppdrag att göra en genomlysning, där de 
anställda involveras, av bullerproblematiken på varje enhet och vad som kan 
göras åt den.

Fredrik Sjömar (KD)
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